

សហគមន៍គ្រិស្តបរិស័ទ

The Christian's Community

មេភូមិ គឺជាអ្នកដឹកនាំនៅភូមិមួយ។ មេឃុំគឺជាអ្នកដឹកនាំនៅក្នុងឃុំមួយ។ ប៉ូលីសធ្វើការតាមច្បាប់និងនៅតាមតំបន់នីមួយៗ។ មេភូមិ និង មេឃុំ មិនអាចនិយាយអំពីកិច្ចការរបស់ភូមិ ឬ ឃុំដទៃឡើយ។ ប៉ូលីសមិនអាចអនុវត្តច្បាប់ក្រៅពីតំបន់របស់គាត់គ្រប់គ្រងដែរ។ គ្រប់កិច្ចការទាំងអស់នេះ មានព្រំដែនកំណត់។ ពួកគេមិនមានសិទ្ធិអំណាចក្រៅពីតំបន់របស់គេឡើយ។

វាមានភាពខុសប្លែកគ្នាសម្រាប់គ្រិស្តបរិស័ទ។ នៅក្នុងកណ្តាគម្ពីរម៉ាថាយ ២៨:១៩-២០ ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលទៅកាន់ សាវ័ករបស់ព្រះអង្គ «ដូច្នេះចូរចេញទៅនាំមនុស្សគ្រប់ជាតិសាសន៍ឱ្យធ្វើជាសិស្ស» បទបញ្ជានេះគឺសម្រាប់ពួកយើងទាំងអស់គ្នាផងដែរ។ ការងាររបស់ពួកយើងមិនមានដែនកំណត់នោះឡើយ។ ព្រះយេស៊ូចាត់ឱ្យយើងចេញទៅគ្រប់ទីកន្លែង ដែលរាប់បញ្ចូលមនុស្សគ្រប់ទីកន្លែងទាំងអស់!

នៅក្នុងមេរៀនទីមួយ យើងបានសិក្សាអំពីដួងចិត្តរបស់មនុស្សនៅក្នុងសហគមន៍។ នៅក្នុងមេរៀននេះ អ្នកនឹងសិក្សាថា តើអ្នកត្រូវបង្ហាញដួងចិត្តសហគមន៍នេះយ៉ាងដូចម្តេច? ប៉ុន្តែនៅខណៈពេលដែលអ្នកសិក្សា សហគមន៍គឺជា *ក្រុមនៃមនុស្ស* មិនមែនមានន័យថាជា *ទីកន្លែងឡើយ*។ មិនថាកន្លែងណាដែលអ្នកទៅនោះទេអ្នក ជាផ្នែកមួយនៃសហគមន៍ក្នុងការចែកចាយពីព្រះគ្រីស្តជាមួយអ្នកដទៃ។

គម្រោង

សហគមន៍ចំនួនបួនក្នុងកណ្តុកម្ពីរកិច្ចការ ១:៨

គោលដៅ

កំណត់ និងពិពណ៌នាពីសហគមន៍ចំនួនបួនក្នុងកណ្តុកម្ពីរកិច្ចការ ១:៨

សហគមន៍បួនក្នុងកណ្តុកម្ពីរកិច្ចការ ១:៨ The Four Communities of Acts 1:8

គោលដៅទី១. កំណត់ និងពិពណ៌នាពីសហគមន៍បួននៅក្នុងកណ្តុកម្ពីរកិច្ចការ ១:៨។

ប៉ុន្តែ អ្នករាល់គ្នានឹងទទួលបានប្រទានភាពមួយ គឺប្រទានភាពនៃព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមកសណ្ឋិតលើអ្នករាល់គ្នា។
អ្នករាល់គ្នានឹងធ្វើជាបន្ទាល់របស់ខ្ញុំ នៅក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹម ក្នុងស្រុកយូដាទាំងមូល ក្នុងស្រុកសាម៉ារី និង
រហូតដល់ស្រុកដាច់ស្រយាលនៃផែនដី» (កិច្ចការ ១:៨)។

ខតម្ពីរដែលបានដកស្រង់ខាងលើ ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលអំពីអ្នកដើរតាមព្រះអង្គ។ ទ្រង់ប្រាប់ពួកគេឱ្យរង់ចាំនៅ
ក្រុងយេរូសាឡឹមដើម្បីទទួលបានប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ទ្រង់មានព្រះបន្ទូលថាបន្ទាប់ពីពួកគេទទួលបានប្រទានភាព
នេះ ពួកគេនឹងក្លាយទៅជាស្នូរបន្ទាល់។

ស្នូរបន្ទាល់ជាអ្នកដែលបានឃើញពីព្រឹត្តិការណ៍និងព្រមទាំងប្រាប់ពីអ្វីដែលគេបានឃើញ។ ព្រះយេស៊ូសព្វព្រះ
ហឫទ័យឱ្យអស់អ្នកដើរតាមព្រះអង្គប្រាប់មនុស្សដទៃទៀតអំពីកិច្ចការដ៏អស្ចារ្យដែលពួកគេបានឃើញព្រះអង្គធ្វើដូចជាទ្រង់
ព្យាបាលអ្នកជំងឺ ប្រោសមនុស្សស្លាប់ឱ្យរស់ឡើងវិញ សុគតសម្រាប់អ្នកមានបាបនៅផែនដីនេះ រស់ពីការសោយទិវង្គត
ឡើងវិញនិង ជាចុងក្រោយព្រះអង្គបានយាងទៅស្ថានបរមសុខវិញ។ សារឹកជាស្នូរបន្ទាល់សាក្សីអំពីកិច្ចការទាំងអស់នេះ
ជាដំបូងគេត្រូវចាប់ផ្តើមនៅក្នុងយេរូសាឡឹម បន្ទាប់មកចាប់ពីស្រុកយូដា ដល់សាម៉ារី និង កន្លែងផ្សេងទៀត រហូតទាល់តែ
គេបានប្រាប់មនុស្សទាំងអស់ទូទាំងពិភពលោក។ ព្រះយេស៊ូមិនបានដាក់ដែនកំណត់សម្រាប់ការធ្វើស្នូរបន្ទាល់របស់ពួកគេ
នោះទេ។

លំហាត់អនុវត្ត

១ សេចក្តីបង្រៀនរបស់ព្រះយេស៊ូនៅក្នុងកណ្តុកម្ពីរម៉ាថាយ ២៨:១៩-២០។ គឺជំនាញអ្វីដែលបានប្រគល់ដល់មេភូមិ មេឃុំ
និង ប៉ូលីស ពីព្រោះ:

- ក) មានព្រំដែនកំណត់
- ខ) មិនមានព្រំដែនកំណត់

២ ដួងចិត្តរស់នៅជាសហគមន៍ល្អដែលសិក្សានៅក្នុងមេរៀនទីមួយ អាចរកឃើញបាននៅ

ក) គ្រប់ទីកន្លែង

ខ) មានតែនៅកន្លែងជាក់លាក់ណាមួយប៉ុណ្ណោះ។

៣ សូមអានកិច្ចការ ១:៨ ម្តងទៀត បន្ទាប់មកកត់ត្រាពីទីកន្លែងដែលព្រះយេស៊ូចាត់ឱ្យពួកសាវ័កចេញទៅធ្វើជាបន្ទាល់

.....
.....

ក្រុងយេរូសាឡឹម ជាពិភពផ្ទាល់ខ្លួនរបស់អ្នក Jerusalem—Your Personal World

វាពិតជាមានសារៈសំខាន់ណាស់ក្នុងការយល់ខគម្ពីរកិច្ចការ ១:៨។ ព្រះយេស៊ូនៅជាមួយសិស្សរបស់ព្រះអង្គក្នុង ក្រុងយេរូសាឡឹមហើយនឹងអ្នកដើរតាមព្រះអង្គប្រមាណ៥០០នាក់ទៀត។ ទ្រង់មានព្រះបន្ទូលប្រាប់ដល់ពួកគេទាំងអស់គ្នា អំពីរឿងរ៉ាវដ៏រំភើបដែលនឹងកើតឡើងនៅថ្ងៃបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប។ អ្នកដើរតាមព្រះអង្គមិនបានយល់ពេញលេញថាព័ន្ធកិច្ច របស់គេត្រូវបន្តពីព័ន្ធកិច្ចដែលព្រះយេស៊ូបានចាប់ផ្តើមនោះទេ។ គេក៏មិនបានយល់ច្បាស់ថាព្រះជាម្ចាស់ចាកចេញពីពួកគេ ដែរតែភ្លាមៗនោះបន្ទាប់ពីគេបានទទួលសេចក្តីសន្យាដែលពួកគេនឹងទទួលប្រទានភាពនៃព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធសណ្ឌិតលើ ពួកគេព្រះយេស៊ូក៏យាងឡើងទៅស្ថានបរមសុខវិញ ហើយគេលែងបានឃើញព្រះអង្គទៀត។

ដំណើររឿងដែលកើតឡើងបន្តបន្ទាប់ថ្ងៃបុណ្យទី៥០បានកត់ត្រានៅក្នុងកិច្ចការ ២:១-៦។ សូមអានខ្លាំងនេះនោះ អ្នកនឹងឃើញថាអ្នកជឿបានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដូចដែលព្រះយេស៊ូបានសន្យាមែន។ មនុស្សដែលបានឃើញ និង ឮ គេមានការភ្ញាក់ផ្អើល និងអស្ចារ្យអំពីការនេះ។

ក្រោយមកលោកពេត្រុសមានឱកាសដើម្បីពន្យល់ទៅកាន់មនុស្សអំពីអ្វីដែលបានកើតឡើង (កិច្ចការ២:១៤-៣២)។ លោករំលឹកពួកគេអំពីការមានព្រះជន្មរស់ឡើងវិញរបស់ព្រះយេស៊ូហើយលោកបានមានប្រសាសន៍ថា «ព្រះជាម្ចាស់បាន ប្រោសលោកយេស៊ូនេះអោយរស់ឡើងវិញ យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នាជាសាក្សី» (កិច្ចការ ២:៣២)។ មានមនុស្សប្រមាណ ៣០០០នាក់បានទទួលការឆ្លើយតបទៅនឹងសាររបស់ និង ជឿព្រះគ្រីស្ទ។

នៅក្នុងជំពូកទី៣ នៃកណ្តុរគម្ពីរកិច្ចការមានការកត់ត្រាអំពីការអស្ចារ្យយ៉ាងច្រើន។ ពួកសាវ័កបានធ្វើសក្ខីភាពថាការ អស្ចារ្យបានកើតឡើងដោយសារ «យើងជឿលើព្រះនាមព្រះយេស៊ូ» (កិច្ចការ ៣:១៦)។ ជំពូកទី៤ ប្រាប់យើងអំពីលោក ពេត្រុស និង លោកយ៉ូហានអធិប្បាយទៅកាន់មនុស្ស និង ចំនួនអ្នកជឿបានកើនឡើងប្រហែលប្រាំពាន់នាក់។ ការចែក ចាយរាជ្យសារអំពីការសុគត និង ការរស់ឡើងវិញរបស់ព្រះយេស៊ូ។ នៅក្នុងកិច្ចការ ៣:១៥ និង ៥:៣២ លោកពេត្រុសបាន លើកឡើងម្តងទៀតថា «យើងធ្វើជាសាក្សីពីកិច្ចការទាំងអស់នេះ»។ គេក៏បានធ្វើសាក្សីនៅក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹមដូចអ្វីដែល ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូល។

គ្រិស្តបរិស័ទគ្រប់រូប ត្រូវទទួលខុសត្រូវក្នុងការប្រាប់ដល់អ្នកដទៃអំពីជីវិតថ្មីរបស់គេក្នុងព្រះយេស៊ូ។ ដំណឹងល្អនឹង កាន់តែរីកសុសសាយដល់ចុងបំផុតនៃផែនដីតាមរយៈគ្រិស្តបរិស័ទ ដទៃទៀត ហើយមិនមែនគ្រាន់តែតាមរយៈពួកសាវ័ក ប៉ុណ្ណោះទេ (កិច្ចការ ៨:១-៤)។ គ្រិស្តបរិស័ទទាំងអស់បានបំពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ និងចង់បង្ហាញពីសហគមន៍ គ្រិស្តបរិស័ទទៅកាន់ពិភពលោក។ ពួកគេចាប់ផ្តើមអធិប្បាយ និងប្រាប់ពីដំណឹងល្អទៅកាន់មនុស្សគ្រប់ទីកន្លែង។

ដើម្បី បំពេញតាមសេចក្តីបង្គាប់របស់ព្រះយេស៊ូក្នុងការបង្កើតសិស្សគ្រប់ទាំងសាសន៍ តើយើងត្រូវចាប់ផ្តើមនៅទី ណា? យើងត្រូវចាប់ផ្តើមនៅកន្លែងដែលគ្រិស្តបរិស័ទនៅទីក្រុងយេរូសាឡឹមចាប់ផ្តើម គឺនៅផ្ទះ នៅក្នុងសហគមន៍របស់ យើង នៅក្នុងចំណោមគ្រួសារ និង អ្នកជិតខាងរបស់យើង ជាកន្លែងដែលយើងមានទំនាក់ទំនងជារៀងរាល់ថ្ងៃ។ នៅក្នុង ពិភពលោករបស់អ្នក នៅទីកន្លែងដែលអ្នករស់នៅ នៅកន្លែងធ្វើការរបស់អ្នក នៅកន្លែងដែលអ្នកតែងតែចំណាយពេលជា មួយ នេះគឺជាការចែករំលែកនូវក្តីស្រឡាញ់ និង ការយកចិត្តទុកដាក់ ដែលត្រូវចាប់ផ្តើមឡើង។ សូមឱ្យពិភពលោកផ្ទាល់ ខ្លួនដែលអ្នករស់នៅ ទីក្រុងយេរូសាឡឹម អ្នកដែលអ្នកស្គាល់ អ្នកដែលអ្នករស់នៅជាមួយ មើលឃើញពីដួងចិត្តនៃការរស់ នៅជាសហគមន៍គ្រិស្តបរិស័ទដែលមាននៅក្នុងអ្នក។

លំហាត់អនុវត្តន៍

៤ សូមអានកណ្តាតម្ហីកិច្ចការ ១:៨, ៨:១-៤, ៣:១២-១៦ និង ៥:៣០-៣២។ តើខ្ញុំទាំងនេះនិយាយអំពីអ្វី?

៥ ចូរគូសរង្វង់នៅខាងមុខប្រយោគដែលត្រឹមត្រូវ

- ក) មានតែអ្នកដែលព្រះជាម្ចាស់ត្រាស់ហៅឱ្យធ្វើជាគ្រូគង្វាល និង អ្នកអធិប្បាយប៉ុណ្ណោះ ទើបមានទំនួលខុសត្រូវ ប្រកាសពីដំណឹងល្អ។
- ខ) តាមរយៈមេរៀននេះ ទំនួលខុសត្រូវរបស់ខ្ញុំដំបូងបំផុតគឺ ធ្វើជាគ្រិស្តបរិស័ទដែលប្រកាសអំពីព្រះគ្រិស្តទៅកាន់ អ្នកដែលខ្ញុំរស់នៅជាមួយរាល់ថ្ងៃ។

៦ ទីក្រុងយេរូសាឡឹមរបស់អ្នក មានន័យថា ជាទីកន្លែងដែលអ្នករស់នៅ និង ចំណាយពេលដ៏ច្រើនរបស់អ្នក។ ចូរសរសេរ នៅក្នុងសៀវភៅសរសេររបស់អ្នកអំពីឈ្មោះរបស់មនុស្សដែលអ្នកមានទំនាក់ទំនងជាមួយរៀងរាល់ថ្ងៃ។ បន្ទាប់មកសូម សរសេរពីវិធីដែលអ្នកអាចទំនាក់ទំនងទៅកាន់ពួកគេបាន និងបង្ហាញពីដួងចិត្តនៃការរស់នៅក្នុងសហគមន៍ទោះកាន់ គេ។ សូមអធិស្ឋាន ឱ្យអ្នកក្លាយជាសាក្សីដ៏មានប្រសិទ្ធភាពទៅកាន់មនុស្សជុំវិញអ្នក។

ស្រុកយូដា ជាប្រទេសរបស់អ្នក Judea—Your Country

ក្នុងនាមជាអ្នកដើរតាមព្រះយេស៊ូ ដែលធ្វើសក្ខីភាពដោយស្មោះត្រង់នៅក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹម មេដឹកនាំសាសនា បានច្រណែន និងចាប់ផ្តើមបៀតបៀន (ដាក់ទណ្ឌកម្មនិងបញ្ហា) គ្រិស្តបរិស័ទ។ កិច្ចការ ៨:១ ប្រាប់យើងថា គ្រប់អ្នកជឿ នៅទីក្រុងយេរូសាឡឹមទទួលបានការបៀតបៀនយ៉ាងខ្លាំង។ ដោយហេតុនេះហើយ ពួកគេទាំងអស់គ្នាលើកលែងតែពួកសាវ័ក បានចាកចេញពីក្រុងយេរូសាឡឹម និង ចេញទៅពាសពេញទាំងស្រុកយូដា និង ស្រុកសាម៉ារី។ (ខេត្តត្រូវបានបែងចែកទឹកដីនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់ចក្រភពរ៉ូម៉ាំង)។ កិច្ចការ ៨:៤ ប្រាប់យើងថា «អ្នកជឿបានធ្វើដំណើរពីកន្លែងមួយទៅកន្លែង មួយ ទាំងផ្សព្វផ្សាយដំណើរអំពីព្រះបន្ទូល»។

ដោយសារគ្រិស្តបរិស័ទត្រូវគេបង្ខំឱ្យចាកចេញពីទីក្រុងយេរូសាឡឹម ពួកគេបានធ្វើតាមបទបញ្ញត្តិផ្នែកទីពីរបស់ ព្រះយេស៊ូ គឺចេញទៅស្រុកយូដាដើម្បីធ្វើជាសាក្សី។ យូដាគឺជាខេត្តមួយរបស់ចក្រភពរ៉ូម៉ាំងដែលក្រុងយេរូសាឡឹមមាន ទីតាំងនៅទីនោះ។ ប្រជាជនរស់នៅទីនោះ ជាពួកយូដាដែលត្រូវការព្រះយេស៊ូ។

ជាច្រើនឆ្នាំកន្លងទៅដែលព្រះជាម្ចាស់ត្រាស់បុរសម្នាក់ឈ្មោះលោកម៉ូសេឱ្យចេញទៅជួយរំដោះប្រជារាស្ត្ររបស់គាត់ ចេញពីទាសកររបស់ជនជាតិអេស៊ីប។ លោកម៉ូសេគិតថាគាត់គ្មានសមត្ថភាពឡើយ។ ប៉ុន្តែ ព្រះជាម្ចាស់សន្យាជាមួយ លោកម៉ូសេថា ព្រះអង្គនឹងទៅជាមួយលោកម៉ូសេ ព្រមទាំងប្រទានពាក្យសម្តីដល់គាត់ (និក្ខមន៍ ៣-៤)។ ប្រហែលជាវាជា រឿងរ៉ាវល្អ ដែលលោកម៉ូសេលែងមានអារម្មណ៍ថាគាត់ធ្វើការម្នាក់ឯងទៀតហើយ។ ចំណុចនេះគឺធ្វើឱ្យគាត់ទុកចិត្តព្រះអង្គ ទាំងស្រុង។

ប្រហែលជាអ្នកមានអារម្មណ៍ដូចជាលោកម៉ូសេដែរ។ ចម្លើយដែលផ្តល់មកអ្នក គឺដូចទៅនឹងចម្លើយរបស់លោក ម៉ូសេដែរ។ ព្រះជាម្ចាស់នឹងគង់នៅជាមួយអ្នក។ ទ្រង់នឹងជួយអ្នក។ «កុំរំពឹងលើការចេះដឹងរបស់ខ្លួនឡើយ តែត្រូវទុកចិត្ត លើព្រះជាម្ចាស់ទាំងស្រុង» (សូភាសិត ៣:៥)។

បន្ទាប់ពីអ្នកបានបម្រើដោយស្មោះត្រង់នៅក្នុងព័ន្ធកិច្ចទៅកាន់ក្រុងយេរូសាឡឹម អ្នកចាំបាច់ត្រូវអនុញ្ញាតឱ្យព្រះជា ម្ចាស់បញ្ជូនអ្នកទៅកាន់ស្រុកយូដា ជាខេត្ត ឬ ប្រទេស តំបន់ ផ្ទាល់របស់អ្នក។ អ្នកនិយាយថា «តើអាចឱ្យខ្ញុំនាំប្រជាជន នៅក្នុងប្រទេសរបស់ខ្ញុំយ៉ាងដូចម្តេចទៅ?» យើងអាចរកឃើញនៅក្នុងគន្លឹះនៅក្នុងសំណួរនេះ៖ «តើអ្នកញ៉ាំនំប៉័ងទាំងមូល ក្នុងពេលម្តងឬ?» ចម្លើយគឺ «អ្នកញ៉ាំបន្តិចម្តង»។

នៅក្នុងជីវិតជាគ្រិស្តបរិស័ទ ប្រសិនបើអ្នកស្មោះត្រង់ចំពោះការតូចនោះ ព្រះជាម្ចាស់នឹងបើកទ្វារនៃឱកាស។ មាន របៀបជាច្រើនក្នុងការឈោងចាប់ដល់មនុស្សដទៃទៀតនោះ។ ជាឧទាហរណ៍ អ្នកអាចចាប់ផ្តើមតាមរយៈការបង្រៀនថ្នាក់ ថ្ងៃអាទិត្យពិសេសនៅក្នុងក្រុមជំនុំរបស់អ្នក។ អ្នកជួយគ្រូគង្វាលរបស់អ្នកទៅសួរសុខទុកអ្នកជំងឺ ឬ អ្នកដែលជាប់ឃុំឃាំង អ្នកអាចចែក ទានអាហារដល់ចាស់ជរា ឬក៏អ្នកដែលកំពុងតែត្រូវការអាហារ។ ប្រសិនបើអ្នកធ្វើដំណើរឆ្ងាយចាកចេញពីផ្ទះ អ្នកអាចរកមើលរបៀបដើម្បីបង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់ ឬ ប្រាប់ដល់អ្នកដទៃអំពីព្រះយេស៊ូ។ ចូរទុកចិត្តព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ

នោះព្រះអង្គនឹងជួយអ្នករកឃើញពីរបៀបដែលត្រូវបង្ហាញដួងចិត្តនៃការរស់នៅក្នុងសហគមន៍នៅក្នុងស្រុកយូដារបស់អ្នក គឺប្រទេសរបស់អ្នក។

លំហាត់អនុវត្ត

៧ ចូរគូសរង្វង់នៅពីមុខប្រយោគដែលត្រឹមត្រូវ។

- ក) វិធីសាស្ត្រល្អបំផុតដែលអ្នកអាចបង្ហាញពីសហគមន៍ ទៅដល់ប្រទេសរបស់អ្នកបាន គឺការរៀបចំគម្រោងការដ៏ធំ និង អធិប្បាយទៅកាន់ហ្វូងមនុស្សដ៏ធំដែរ។
- ខ) យូដារបស់អ្នក គឺជាខេត្ត ឬ ប្រទេស ឬ តំបន់របស់អ្នក។
- គ) អ្នកត្រូវស្មោះត្រង់នឹងកិច្ចការតូចសិន មុននឹងព្រះជាម្ចាស់ប្រើប្រាស់អ្នកសម្រាប់ធ្វើកិច្ចការធំ។

៨ សូមអធិស្ឋានសម្រាប់ប្រជាជននៅក្នុងប្រទេសរបស់អ្នក។ សូមអធិស្ឋានដើម្បីឱ្យព្រះជាម្ចាស់ប្រើប្រាស់អ្នកទៅកាន់អ្នក ដទៃតាមរយៈដួងចិត្តនៃការរស់នៅក្នុងសហគមន៍ល្អ។ សូមសរសេរពីរបៀបដែលអ្នកអាចបង្ហាញដួងចិត្តនេះទៅកាន់អ្នក ដែលមិនរស់នៅក្នុងតំបន់របស់អ្នក។ (សូមសរសេរ)

៩ តើគំរូនៃការទុកចិត្តព្រះជាម្ចាស់របស់លោកម៉ូសេ បង្រៀនអ្វីខ្លះដល់យើង?

ស្រុកសាម៉ារី ជាប្រទេសនៅជុំវិញអ្នក Samaria—Your Surrounding Countries

ស្រុកសាម៉ារី ហាក់បីដូចជានៅឆ្ងាយពីក្រុងយេរូសាឡឹម! ជាការពិត សាសន៍ យូដា បានចាត់ទុកសាសន៍សាម៉ារីថា ជាជនបរទេស។ ពួកយូដាមិនមានទំនាក់ទំនងជាមួយពួកសាម៉ារីទេ ទោះបីជាគេមានការជាប់ទាក់ទងគ្នាក៏ដោយ។ ប៉ុន្តែ យើងបានអាននៅក្នុងកិច្ចការ៨បានប្រាប់យើងថាបន្ទាប់ពីលោកកីលីបានពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធភាគីបានទៅ ស្រុកសាម៉ារីដើម្បីអធិប្បាយ និង ធ្វើបន្ទាល់អំពីព្រះយេស៊ូទៅកាន់មនុស្ស។ លោកពេត្រុស មិនចង់ទៅទេ ប៉ុន្តែ ព្រះជាម្ចាស់ បង្ហាញគាត់ថា គាត់ត្រូវធ្វើបន្ទាល់ទៅកាន់សាសន៍ដទៃ ក៏ដូចជាទៅកាន់សាសន៍យូដាដែរ។

មានឧទាហរណ៍ផ្សេងទៀតដូចគ្នានេះដែរ នៅក្នុងកណ្តុកម្ពីរសម្ពន្ធមេត្រីចាស់ គឺនៅក្នុងកម្ពីរយ៉ូណាស។ ពួកកាវី យ៉ូណាស ជាមនុស្សដែលមានអំណាច និង ធ្វើអ្វីៗតាមចិត្តរបស់ខ្លួនឯង។ គាត់ទទួលព្រះរាជ្យសារមកពីព្រះអម្ចាស់ ដើម្បី ឱ្យទៅប្រកាសពីព្រះបន្ទូលនៅទីក្រុងនីនីវ ដែលស្ថិតនៅឯប្រទេសអាស៊ូរី។ លោកយ៉ូណាសមិនចង់ទៅទីក្រុងនីនីវទេ ពី ព្រោះមនុស្សនៅទីនោះចាត់ទុកគាត់ដូចជាជនបរទេស។

ដោយព្រោះតែលោកយ៉ូណាសមិនបានយកចិត្តទុកដាក់នឹងមនុស្សទាំងនេះ លោកបដិសេធមិនទៅ។ លើសពីនេះទៅទៀត លោកបានធ្វើដំណើរជាមួយនឹងតាមនាវាទៅទីក្រុងផ្សេងវិញ។ ព្រះអម្ចាស់បានធ្វើឱ្យមានព្រះយ៉ាងធំ ហើយនាវាស្ទើរតែនឹងលេចបាត់ទៅក្នុងទឹក។ លោកយ៉ូណាស បានប្រាប់មនុស្សដែលនៅលើទូកថា ព្រះទាំងនេះកើតឡើងដោយសារលោកមិនស្តាប់បង្គាប់ព្រះជាម្ចាស់។ លោកបានប្រាប់គេថា «សូមលើកខ្ញុំបោះទៅក្នុងសមុទ្រទៅ ទើបសមុទ្រស្ងប់» (យ៉ូណាស ១:១២)។ ការនេះក៏បានសម្រេច ហើយសមុទ្រក៏បានស្ងប់ទៅវិញ។

បន្ទាប់មកព្រះជាម្ចាស់បានឱ្យត្រីមកលេបលោកយ៉ូណាស។ លោកយ៉ូណាសបានអធិស្ឋាននៅក្នុងពោះត្រី ហើយទូលអង្វរសុំការលើកលែងទោសពីព្រះជាម្ចាស់។ ហេតុដូច្នេះហើយទើបព្រះជាម្ចាស់បានឱ្យត្រីខ្នាក់លោកយ៉ូណាសចេញមកដីស្ងួតវិញ។ ហើយលោកយ៉ូណាសត្រៀមខ្លួនជាស្រេចក្នុងការស្តាប់បង្គាប់ព្រះជាម្ចាស់។ លោកក៏បានដើរទៅក្រុងនីនីវដ៏កំណាច ហើយប្រកាសពីព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ មានមនុស្សជាច្រើនបានទទួលការកែប្រែចិត្តចេញពីអំពើបាបរបស់គេ និង ទទួលជឿព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះជាម្ចាស់បានទុកជីវិតសម្រាប់មនុស្សក្នុងក្រុងនេះ និង បង្រៀនដល់ក្រុងនេះអំពីមេរៀននៃការស្តាប់បង្គាប់ដល់លោកយ៉ូណាស។

ព្រះជាម្ចាស់ ស្រឡាញ់មនុស្សគ្រប់គ្នា។ ព្រះអម្ចាស់មានព្រះប្រទ័យមេត្តាករុណាដល់ប្រជាជននៅក្នុងក្រុងនីនីវ ហើយព្រះអង្គក៏នៅតែមានព្រះហឫទ័យមេត្តាករុណាដល់មនុស្សគ្រប់គ្នាដែរ។ ប្រសិនបើយើងស្តាប់បង្គាប់ដល់ព្រះអង្គ ទ្រង់នឹងជួយយើងក្នុងការលោងចាប់មនុស្ស ដែលរស់នៅជិតៗយើងក្នុងប្រទេសរបស់យើង។ ព្រះជាម្ចាស់មិនបានស្រឡាញ់តែមនុស្សម្នាក់ឡើយ។ ទ្រង់នឹងលើកលែងទោសដល់អស់អ្នកណាដែលស្រែករកព្រះអង្គ។

តើអ្នកអាចចែកចាយពីសហគមន៍គ្រិស្តបរិស័ទទៅកាន់មនុស្សដែលរស់នៅជិតអ្នកក្នុងប្រទេសរបស់អ្នកយ៉ាងដូចម្តេច? ជាដំបូងអ្នកត្រូវអធិស្ឋានសម្រាប់គេ។ អ្នកអាចដាក់ដង្ហាយជាប្រាក់ឱ្យគេ ឬ ក៏ឱ្យរបស់របរទៅគេ និង ប្រាប់គេអំពីដំណឹងល្អតាមរយៈដំណើររឿង។ បងប្អូនមួយចំនួនអាចនឹងចូលទៅនិយាយលេងជាមួយពួកគាត់។ កុំធ្វើឱ្យព្រះជាម្ចាស់មានដែនកំណត់ឡើយ។ ចូរអនុញ្ញាតឱ្យព្រះអង្គរៀបចំផែនការនៅក្នុងជីវិតរបស់អ្នក។ អ្នកមិនត្រូវការប្រាក់ច្រើនដើម្បីផ្សាយដំណឹងល្អឱ្យគេទទួលជឿលើព្រះគ្រិស្តឡើយ។ ប្រសិនបើគ្រិស្តបរិស័ទទាំងអស់គោរពតាមបទបញ្ញត្តិរបស់ព្រះយេស៊ូ អ្នកខ្លះខាតនឹងបានបំពេញតម្រូវការ ហើយដំណឹងល្អនឹងរីកសុះសាយរហូតដល់ចុងបំផុតនៃផែនដី!

១០ ចូរគូសរង្វង់នៅពីមុខប្រយោគដែលត្រឹមត្រូវ។

- ក) ខ្ញុំអាចចែកចាយសហគមន៍គ្រិស្តបរិស័ទទៅកាន់មនុស្សនៅក្នុងប្រទេសដទៃទៀតបានតាមរយៈការអធិស្ឋាន និង ថ្វាយដង្ហាយដើម្បីប្រកាសពីដំណឹងល្អ។
- ខ) ព្រះជាម្ចាស់មិនបានយកចិត្តទុកដាក់ពីទីក្រុងនីនីវេទេពីព្រោះប្រជាជននៅទីនោះមិនបម្រើព្រះអង្គ។
- គ) ព្រះជាម្ចាស់មិនរំពឹងឱ្យខ្ញុំយកចិត្តទុកដាក់ដល់អ្នកដទៃឡើយបើខ្ញុំមិនចេះភាសារបស់គេទេនោះ។
- ឃ) លោកយ៉ូណាសបានរៀនមេរៀនអំពីការស្តាប់បង្គាប់។

១១ តើអ្នកមានចាត់ទុកក្រុមណាជាជនបរទេស ឬ ជនចម្លែកដែរឬទេ? តើពួកគេជានរណា? តើអ្នកអាចជួយពួកគេបានយ៉ាងដូចម្តេច?

.....

សូមអធិស្ឋានឱ្យមនុស្សទាំងនេះបានស្គាល់ព្រះជាម្ចាស់។ ចូរទូលសូមដល់ព្រះជាម្ចាស់ពីរបៀបដែលអ្នកអាចឈោងចាប់ពួកគេថ្វាយព្រះជាម្ចាស់។

ស្រុកដាច់ស្រយាលនៃផែនដី ជាពិភពលោករបស់អ្នក Ends of the Earth—Your World

លោកសារ៉ែកប៉ូលជាបេសកជនដ៏អស្ចារ្យបំផុតដែលពិភពលោកបានស្គាល់។ លោកបានធ្វើដំណើរទូទាំងក្រុងយេរូសាឡឹម ស្រុកយូដា និង ស្រុកសាម៉ារី និងរហូតដល់ស្រុកដាច់ស្រយាលនៃផែនដី។ នៅក្នុងដំណើរបេសកកម្មរបស់លោកជាងរាល់លើក លោកតែងឈោងចាប់ពិភពលោកដែលគេស្គាល់។ ដំណើរទីមួយរបស់គាត់គឺទៅកាន់អាស៊ីមីនី ដែលស្ថិតនៅជិតផ្ទះរបស់លោកនៅប៉ាលេស្ទីន។ ដំណើររបស់គាត់លើកទីពីរ និង ទីបី គឺទៅកាន់ទីដែលឆ្ងាយគឺ កោះក្រិកនៅដំណើរចុងក្រោយរបស់គាត់គឺគាត់បានធ្វើដំណើរដ៏ឆ្ងាយទៅកាន់ទីក្រុងរ៉ូម និងប្រហែលជាទៅដល់អេស្ប៉ាញ។ ជាការពិត លោកសារ៉ែកប៉ូលមានការយកចិត្តទុកដាក់ផ្សាយដំណឹងល្អដល់ចុងបំផុតនៃផែនដី គឺទៅដល់មនុស្សគ្រប់គ្នា គ្រប់ទីកន្លែងអំពីព្រះយេស៊ូគ្រិស្ត។

ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលថា «ដូច្នេះចូរចេញទៅនាំមនុស្សគ្រប់ជាតិសាសន៍អោយធ្វើជាសិស្ស ហើយធ្វើពីជំនួយដទៃទឹកអោយគេក្នុងព្រះនាមព្រះបិតា ព្រះបុត្រា និង ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ» (ម៉ាថាយ ២៨:១៩)។ ព្រំដែនរបស់សហគមន៍គ្រិស្តសាសនាសាលាមែនទែន។ ព្រំដែនរបស់សហគមន៍ គ្មានដែនកំណត់ឡើយ។ ពួកគេផ្សាយដំណឹងល្អតាំងពីពិភពលោកផ្ទាល់ខ្លួនរបស់គេរហូតដល់ ចុងបំផុតនៃផែនដី។ គេបានធ្វើឱ្យមនុស្សនៅគ្រប់ទីកន្លែងទទួលបានការប៉ះពាល់ចិត្ត។ តើនៅពេលនេះអ្នកយល់ពីរបៀបដែលអាចយកចិត្តទុកដាក់ស្របតាមព្រះគម្ពីរ ក្នុងការបង្ហាញដូងចិត្តរស់នៅក្នុងសហគមន៍ហើយឬ

នៅ? ចូរយើងបានចេញទៅឈោងចាប់មនុស្សដោយសេចក្តីស្រឡាញ់ និងបង្ហាញដូងចិត្តនៃសហគមន៍គ្រិស្តបរិស័ទទៅកាន់ពិភពលោកទាំងមូល។

ខ្ញុំចង់ប្រាប់អ្នកអំពីនារីម្នាក់មកពីប្រទេសអង់គ្លេសដែលមានគំនិតអំពីសហគមន៍ដែលនាងមិនដែលស្គាល់នៅស្រុកជាច្រើននៃផែនដី។ នាងឈ្មោះថា ហ្គ្លាដីស អ៊ីលវើដ (Gladys Aylward)។ នៅក្នុងឆ្នាំ១៩២០ នាងជាអ្នកបម្រើនៅក្នុងគ្រួសារអ្នកមានមួយនៅក្នុងទីក្រុងឡុងដុង។ ប៉ុន្តែ នាងមានបំណងចង់ទៅប្រាប់ប្រជាជនចិនអំពីព្រះយេស៊ូ។ ប៉ុន្តែ នាងមិនដឹងថា ប្រទេសចិននៅទីណាឡើយ។

ជាទីបញ្ចប់ នាងបានដឹងថានាងអាចធ្វើដំណើរទៅប្រទេសចិនបានតាមរយៈរថភ្លើង។ នាងបានទិញសំបុត្រថភ្លើងមួយ និងធ្វើដំណើរឆ្លងកាត់អឺរ៉ុប បន្ទាប់មក នាងធ្វើដំណើរតាមរថភ្លើងមួយទៀតឆ្លងកាត់តាមតំបន់ស៊ីបេរី។ នាងបានធ្វើដំណើរមកដល់ប្រទេសចិនបន្ទាប់ពីធ្វើដំណើរអស់ជាច្រើនថ្ងៃមក។

នាងហ្គ្លាដីស អ៊ីលវើដ បានធ្វើការនៅប្រទេសចិនអស់រយៈពេល៤០ឆ្នាំដើម្បីប្រាប់មនុស្សអំពីព្រះយេស៊ូ។ នាងធ្លាប់ជាប់ពន្ធនាគារ។ នាងបានជួយមនុស្សជាច្រើនឱ្យស្គាល់ព្រះយេស៊ូជាព្រះសង្គ្រោះ។ នាងបានថែរក្សាក្មេងកំព្រាជាច្រើនរយនាក់។ នៅក្នុងអំឡុងសម័យសង្គ្រាមលោកលើកទីពីរ នាងបានដឹកនាំក្មេងកំព្រាប្រមាណ១០០នាក់ ដើម្បីគេចចេញពីកន្លែងគ្រោះថ្នាក់ទៅរកទីទួលមានសុវត្ថិភាពនៅលើភ្នំ។ ស្រ្តីវ័យក្មេងម្នាក់នេះបង្ហាញទឹកចិត្តនៃការរស់នៅជាសហគមន៍ដែលឈោងចាប់មនុស្សដែលនៅទីឆ្ងាយពីទីក្រុង ឬ ប្រទេសរបស់ខ្លួនឯង។ ការចាប់ផ្តើមរបស់នាង គឺដោយការបន្ទាបខ្លួន។ នាងមានសេចក្តីស្រឡាញ់ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីព្រះជាម្ចាស់។ នាងបានឈោងចាប់មនុស្សតាំងពីប្រទេសអង់គ្លេសរហូតដល់ប្រទេសចិននៅទីឆ្ងាយបំផុត។

លំហាត់អនុវត្ត

ចូរបំពេញប្រយោគខាងក្រោម។

១២ នាងហ្គ្លាដីស អ៊ីលវើដ បានទៅប្រទេស.....

១៣ ខ្ញុំមានគំនិតគិតអំពីសហគមន៍ដោយ.....
.....
.....

១៤ នៅក្នុងចន្លោះនៅខាងមុខសហគមន៍នីមួយៗដែលមានសរសេរនៅខាងឆ្វេង សូមសរសេរលេខរៀងដែលមាននៅខាងស្តាំដែលបង្ហាញពីក្រុមមនុស្សរស់នៅក្នុងក្រុមនៃតំបន់នោះ។

- | | |
|--------------------------|---------------------------------|
| ក ស្រុកសាម៉ារី | ១) ជនរួមជាតិរបស់ខ្ញុំ |
| ខ ស្រុកយូដា | ២) ប្រជាជនដែលនៅប្រទេសជិតខាង |
| គ ចុងបញ្ចប់នៃផែនដី | ៣) គ្រួសារ និង អ្នកជិតខាងខ្ញុំ |
| ឃ ស្រុកយេរូសាឡឹម | ៤) ប្រជាជនដែលរស់នៅទីដីសែនឆ្ងាយ។ |

១៥ ឥឡូវនេះ សូមបែរទៅរកការបង្ហាញពីខាងដើមនៃមេរៀននេះ។ សូមសរសេរក្រុមមនុស្សដែល តំណាងឱ្យក្រុមនីមួយៗនៅលើចន្លោះដែលផ្តល់ឱ្យ។

សូមផ្ទៀងផ្ទើរយល់អ្នក

- ៨ ចម្លើយរបស់អ្នក។ នៅពេលដែលអ្នកអធិស្ឋាន ព្រះជាម្ចាស់នឹងបង្ហាញផ្លូវដល់អ្នកក្នុងការផ្សាយដំណឹងល្អទៅកាន់មនុស្ស។
- ១ ខ) មិនមានព្រំដែនកំណត់
- ៩ នៅពេលដែលព្រះជាម្ចាស់ប្រទានឱ្យយើងធ្វើអ្វីមួយ យើងត្រូវទុកចិត្តដល់ព្រះអង្គក្នុងការជួយដល់យើង។
- ២ ក) គ្រប់ទីកន្លែង
- ១០ ប្រយោគ ក និង យ ត្រឹមត្រូវ។
- ៣ យេរូសាឡឹម យូដា សាម៉ាវី និង ស្រុកដាច់ស្រយាលនៃផែនដី។
- ១១ ចម្លើយរបស់អ្នក។ អ្នកអាចអធិស្ឋានសម្រាប់គេ និង ទូលសូមដល់ព្រះជាម្ចាស់បង្ហាញពីរបៀបជួយពួកគេដើម្បីទទួលបានដំណឹងល្អ។
- ៤ របៀបដែលអ្នកជឿធ្វើសាក្សីអំពីព្រះគ្រីស្ទ។
- ១២ ប្រទេសចិន
- ៥ ប្រយោគ ខ ជាប្រយោគត្រឹមត្រូវ
- ១៣ បង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់ និង ការយកចិត្តទុកដាក់ សម្រាប់គ្រប់មនុស្សទាំងអស់គ្រប់ទីកន្លែង។
- ៦ ចម្លើយរបស់អ្នក។ ខ្ញុំសង្ឃឹមថា អ្នកនឹងកាន់តែដឹងថែមទៀតអំពីរបៀបដើម្បីបង្ហាញទៅដល់សហគមន៍ និងសេចក្តីគ្រីស្ទបរិស័ទទូរវាល់ទង្វើរបស់អ្នកជាមួយអ្នកដទៃទៀត។

- ១៤ ក ២)
- ខ ១)
- គ ៤)
- ឃ ៣)

៧ ប្រយោគខ និង គ ជាប្រយោគត្រឹមត្រូវ

- ១៥ ក យេស៊ូស្ទ្រីមៈ គ្រួសារ និង អ្នកជិតខាងខ្ញុំ
- ខ យូដាៈ ជនរួមជាតិរបស់ខ្ញុំ
- គ សាម៉ាវីៈ ប្រជាជនដែលរស់នៅប្រទេសជិតខាងខ្ញុំ
- ឃ ស្រុកដាច់ស្រយាលនៃផែនដីៈ មនុស្សដែលរស់នៅតំបន់ដីសែនឆ្ងាយ។